
PROTOKÓŁ Nr XII/19
z XII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 30 grudnia 2019 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz. 909, zakończyła się o godz. 1340

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał  Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana
Sekretarza,  kierowników jednostek organizacyjnych gminy,  zaproszonych gości,  sołtysów  
i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z XI sesji Rady Gminy, planów pracy poszczególnych
komisji na 2020 rok i propozycji planu pracy Rady Gminy na 2020 rok.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący  zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia następujących
punktów:

1. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

2. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia  Gminy Mielnik do realizacji  Programu
Ministerstwa  Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  pn.  „Asystent  osobisty  osoby
niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.

3. Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Mielnik na 2020 rok
Punkty te były omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 20 grudnia 2019r.
Pan Przewodniczący zaproponował również zmianę kolejności punktu dotyczącego projektu
uchwały  w  sprawie   wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami
komunalnymi i  ustalenia  stawki tej  opłaty oraz  ustalenia  stawki opłaty podwyższonej  dla
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy (przed uchwaleniem budżetu na 2020.

Rada  Gminy jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  ustaliła  porządek XII  sesji
Rady Gminy. 

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
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4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg

gminnych.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  Współpracy  Gminy  Mielnik  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego w roku 2020.

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie
odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  tej  opłaty  oraz  ustalenia  stawki  opłaty
podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2020.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy

Mielnik na lata 2020-2030,
11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Mielnik  do  zawarcia

porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Siemiatycze  oraz  Gminą  Nurzec  Stacja  
w  sprawie  powierzenia  realizacji  zadań  w  zakresie  prowadzenia  publicznego
transportu zbiorowego na obszarze gmin Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia  Gminy Mielnik do realizacji  Programu
Ministerstwa   Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  pn.  „Asystent  osobisty  osoby
niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.

14. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mielnik na 2020 rok.
15. Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Mielnik na 2020 rok.
16. Informacja ZGK o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego.
17. Ocena działalności GOKSiR w mijającym sezonie.
18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
19. Wolne wnioski i informacje.
20. Zakończenie obrad.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 3.

Pan  Wójt podziękował  za  dotychczasową  pracę  ustępującemu  dyrektorowi  Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Mielniku Panu Tadeuszowi Szewelukowi i wręczył mu upominek.
Przedstawił  nowego  dyrektora  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  Pana  Mariusza
Wielogórskiego.
Obaj Panowie – ustępujący i nowy dyrektor zabrali głos w tym punkcie obrad.

Pan Przewodniczący Rady podziękował Panu Tadeuszowi Szewelukowi za dotychczasową
współpracę  a  Panu  Mariuszowi  Wielogórskiemu  przekazał  gratulacje  i  życzenia  owocnej
pracy w związku z objęciem stanowiska dyrektora ZGK.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:

1) Wykonano  zjazd  do  Topoliny,  wjazd  do  szkoły,  przejścia  dla  pieszy  w  ramach
Programu Władysława Stasiaka (wiosną pomalujemy przejścia białym kolorem),

2) Zrobiono wodę na ulicy Królewskiej,  prace te wymagają jeszcze poprawek, był to
duży  problem  i  Pan  Wójt  przeprosił  mieszkańców  ul.  Królewskiej  za  wszelkie
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niedoskonałości w tych pracach,
3) Zorganizowaliśmy  i  rozstrzygnęliśmy  konkurs  na  dyrektora  Zakładu  Gospodarki

Komunalnej w Mielniku,
4) Dostaliśmy odpowiedź z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie

Góry Zamkowej. Wróciliśmy do punktu wyjścia - decyzja wróciła do Wojewódzkiej
Konserwator  Zabytków  w  Białymstoku.  Minister  wskazał  urzędowi  konserwatora
wiele  punktów,  które  gmina  przeprowadziła  dobrze  (konserwator  w  uzasadnieniu
umorzenia sprawy twierdził, że sprawa była źle procedowana).

5) Przygotowujemy  się  do  rewitalizacji  parku  w  Mielniku,  w  sprawie  tej  będziemy
również współpracować z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków,

6) Spotykamy  się  z  seniorami,  jest  bardzo  duży  odzew  seniorów  na  spotkaniach
integracyjnych  –  andrzejki,  wigilia  itp.  Ludzie  chcą  się  spotykać  i  Pan  Wójt
podziękował seniorom za tak duże zaangażowanie.

7) Anulowaliśmy pierwszy przetarg na śmieci, odbył się drugi przetarg, wygrał go PUK
Hajnówka ( PUK jako jedyny zgłosił się do przetargu) za kwotę o 50 tys.zł. niższą niż
w I przetargu. Kwota z  przetargu nas nie satysfakcjonuje,  dzisiaj  będziemy o tym
dyskutować jak te sprawę rozwiązać. Na podwyżkę ceny wywozu śmieci ma wpływ
wiele rzeczy, między innymi wzrost kwoty płacy minimalne, nowa ustawa śmieciowa,
która zwiększa częstotliwość odbioru śmieci, wzrost opłat za składowanie śmieci.

8) Obchodziliśmy 70-lecie istnienia Biblioteki w Mielniku, była to w ocenie Pana Wójta
była  to  bardzo  ciekawa  i  interesująca  uroczystość.  Podziękował  Pani  dyrektor  za
przygotowanie tej uroczystości.

9) Ulica  Biała  w  Mielniku  –  niestety,  do  końca  br.  ulica  nie  zostanie  zrobiona.
Wykonawcy udało się położyć pierwszą warstwę asfaltu i prawie udało się położyć
obrzeża  na  całej  długości  chodnika.  Podpisaliśmy  aneks  do  umowy,  ulica  Biała
zostanie wykonana w marcu 2020. Wykonawca planuje również (jeśli pogoda na to
pozwoli) w trakcie prac na ulicy Białej przejść na ulicę Królewską i zakończyć ją  
w czerwcu przyszłego roku. Na ulicę Białą położone zostaną jeszcze dwie warstwy
asfaltu, łączna grubość asfaltu wyniesie 18 cm.

Do punktu 4.

W tym punkcie obrad radni nie zabierali głosu.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  
na rok 2019.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/84/19
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str.................prot.)
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Do punktu 6.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłat  
za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego
dróg gminnych.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/85/19
w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 7.

Pan  Sekretarz  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu
Współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2020.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu Współpracy Gminy Mielnik  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego w roku 2020.

Pani radna Alicja  Sawczuk zapytała  o pełną nazwę Stowarzyszenia  ISWIM z siedzibą  
w Adamowie. Radni pytali o to pracownika na posiedzeniu komisji i taka informacja miała
być podana na sesji.

Pan  Sekretarz odpowiedział,  że  nie  otrzymał  od  pracownika  informacji  na  ten  temat,  
ale sprawdzi to w trakcie przerwy i odpowie na pytanie później.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/86/19
w sprawie przyjęcia programu Współpracy Gminy Mielnik z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2020.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt Gminy przedstawił kalkulacja opłat za odbiór odpadów w 2020 r.

1. Podsumowanie roku 2019.
W roku 2019 stawka opłaty za odbiór odpadów komunalnych wynosiła:
- odpady zmieszanie 25,00 zł od mieszkańca miesięcznie
- odpady segregowane- 12,00 zł od mieszkańca miesięcznie.
Na dzień 31 grudnia suma wpłat od mieszkańców  wyniosła 253.704,51 zł
Zobowiązanie  gminy  na  rok  2019  wynikające  z  umowy  z  PUK  Hajnówka  wynosiło
382.644,00 zł .
Różnica w kwocie 128.939,49 zł została pokryta z budżetu gminy.
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2. Założenia do kalkulacji ceny na 2020 r.
• W  toku  przeprowadzonego  postępowania  na  wyłonienie  wykonawcy  na  odbiór  

i zagospodarowanie odpadów w 2020 r złożona została jedna oferta- PUK Hajnówka,
na kwotę 513.625,98 zł. (w I przetargu była kwota 565.335,88 zł.)

• Miesięczne zobowiązanie w związku z  podpisaniem umowy wynosi 42.802,17 zł
• Na rok 2020 przyjęto, że w systemie gospodarki odpadami uczestniczy 1921 osób.
• Od roku 2020 wszystkie  odpady muszą być deklarowane przez mieszkańców jako

segregowane.
• Kalkulacje możliwych stawek opłat zawiera poniższa tabelka

liczba osób

stawka 
opłaty 

miesięcznej
kwota wpłat 
miesięcznych

kwota niezbędna 
do pokrycia 
zobowiązań

różnica do pokrycia 
z budżetu gminy 

miesięcznie

różnica do pokrycia z 
budżetu gminy 

rocznie
1921 12 23052 42802,17 19750,17 237002,04
1921 13 24973 42802,17 17829,17 213950,04
1921 14 26894 42802,17 15908,17 190898,04
1921 15 28815 42802,17 13987,17 167846,04
1921 16 30736 42802,17 12066,17 144794,04
1921 17 32657 42802,17 10145,17 121742,04
1921 18 34578 42802,17 8224,17 98690,04
1921 19 36499 42802,17 6303,17 75638,04
1921 20 38420 42802,17 4382,17 52586,04
1921 21 40341 42802,17 2461,17 29534,04
1921 22 42262 42802,17 540,17 6482,04

Kalkulacja opłaty za odpady 2020

Pan Wójt przedstawił również znane mu ceny śmieci w innych gminach. Ideą ustawy jest to,
że śmieci powinny się bilansować i gmina nie powinna do nich dopłacać. U nas nigdy tak nie
było, zawsze dopłacano do śmieci. Kiedyś było łatwiej, obecnie wydatki gminy bardzo się
zwiększyły np. o transport publiczny, którego wcześniej nie było. Wzrosła  płaca minimalna,
ceny paliwa, ceny składowania śmieci, zwiększa się częstotliwość ich wywozu, to wszystko
rzutuje na ich cenę. Ze względów społecznych nie możemy ustalić takiej ceny za śmieci, aby
one się zbilansowały, nie możemy jednak poprzestać na stawce dotychczasowej. Będziemy
musieli zabrać coś z planowanych wydatków aby zapłacić za śmieci. Ściągalność od tych,
którzy  zadeklarowali  płacenie,  jest  dobra  i  wynosi  prawie  100%.  Trzeba  będzie
zweryfikować czy  wszyscy zamieszkujący na terenie  gminy i  produkujący śmieci  złożyli
deklaracje. W skali całego roku będzie to pewnie jakiś procent. Zwiększenie stawki za śmieci
jest konieczne i musimy zmierzyć się z tym. W przeciwnym razie, za rok, będziemy musieli
jednorazowo dużo więcej podnieść za śmieci.

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że nowelizacja  ustawy wprowadza pełny monitoring
zakładów zagospodarowujących śmieci,  to wymusza duże koszty. Cena za odpady rośnie  
w stopniu wysokim i skokowym. Każdego roku musimy podnosić cenę za odpady, bo jeśli
tego nie zrobimy, to za rok będziemy musieli uchwalić jeszcze wyższą cenę. Pełny monitoring
zakładów obejmuję wyjazd i przyjazd samochodu w tym samy dniu. To oznacza, że strumień
odpadów nie  może spoczywać na  PSZOK, on musi  być  obowiązkowo tego samego dnia
odwieziony. W związku z powyższym, ilość kursów samochodów powoduje zwyżkę ceny śmieci.
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Pan radny Zdzisław Szarek zaproponował aby dokonać weryfikacji złożonych deklaracji
śmieciowych oraz powinniśmy znaleźć oszczędności w budżecie. Pan radny zaproponował
wydłużenie wyłączenia oświetlenia ulicznego w gminie. Obecnie mamy 2 godziny wyłączeń
a  powinniśmy  zrobić  cztery.  Takie  wyłączenia  powinny  być  zrobione  poza  sezonem,  to
pozwoli nam na oszczędności, które będziemy mogli przeznaczyć na inne cele. Nocą nie ma
ruchu w gminie i takie wyłączenie byłoby zasadne.

Pan Zastępca Wójta  poinformował,  że  wyłączenie   oświetlenia  ulicznego  na  2  godziny
spotkało  się  z  dużą  krytyką  i  sprzeciwem  mieszkańców.  Nie  spodziewaliśmy  się,  że
wyłączenie światła ulicznego między godzinami 1:00–3:00 jest tak istotne dla mieszkańców
Założeniem było wcześniejsze zapalanie światła wieczorem i i późniejsze gaszenie rano. Stąd
pomysł zabrania 2 godzin światła w nocy na rzecz wydłużenia palenia się rano i wieczorem 
o 15 minut. Były jednak pretensje, że bawimy się światłem.

Komendant  Posterunku  Policji  w  Mielniku stwierdził,  że  palące  się  światło  zwiększa
bezpieczeństwo ludzi, chodzi zwłaszcza o oświetlenie skrzyżowań. W skali całego powiatu
może stwierdzić, że w tych miejscach gdzie nie pali się światło, jest większa przestępczość.
Dane te nie dotyczą Mielnika.

Pan Wójt Gminy stwierdził, że nie ma możliwości aby wyłączyć oświetlenie w niektórych
miejscach a w innych pozostawić. Propozycję Pana radnego Szarka uznał za słuszną, choć
taka  decyzja  wywołałaby  protesty  mieszkańców.  Żeby  wymienić  istniejące  lampy  na
energooszczędne ledy potrzeba około 0,5 mln.zł. Na pytanie Pana radnego Kazimierza Toboty
o oszczędności w związku z montażem fotowoltaiki na obiektach gminnych odpowiedział, że
jest to krótki okres działania i na razie trudno jest określić oszczędności.

Pan radny Leszek Karbowski mówiąc o propozycji Pana radnego Szarka stwierdził, że nie
da się wszystkim dogodzić w tej kwestii. Na pewno jest kilka czy  kilkanaście osób którym
światło w uliczne jest potrzebne, bo budzą się w nocy, chodzą po domu i nie muszą zapalać
światła wewnętrznego. Trzeba jednak brać pod uwagę oszczędność, coś za coś. Zdaniem Pana
radnego Mielnik  jest  Gminą bezpieczną  i  nie  wymaga  aż  takiego oświetlenia  wszystkich
posesji i miejsc, żeby to chroniło przed złodziejem. Przed złodziejem palące się światło nie
ochroni nas. Pan radny uznał, że propozycja ograniczenia palenia się światła jest sensowna, 
o tym, że światło pali się krócej, Pan radny zorientował się dopiero po miesiącu.
Wracając do kwestii śmieci Pan radny stwierdził, że mieszkańcy naszej gminy nie są bogaci,
zasobność ich portfeli jest mała. Zaproponował aby szukać oszczędności w innych miejscach
niż śmieci. Pan radny rozumie, że jest to wielki dylemat, podnoszenie opłat za śmieci jest
niezbędne,  bo  tego  wymaga  budżet.  Dla  jednych,  z  dużym  wynagrodzeniem,  jest  to
niezauważalne, dla innych - z niskimi emeryturami i rentami stanowi poważne obciążenie  
i o takich osobach powinniśmy pamiętać. Pan radny raz jeszcze zwrócił się o wprowadzenie
kompostowania bioodpadów. Kompostownik jest prostym urządzeniem, nie ma specjalnych
wymagań co do jego formy, jedyną uciążliwością dla gminy będzie konieczność sprawdzenia
czy  kompostownik  nie  przeszkadza  współmieszkańcom.  Posiadanie  kompostownika
spowoduje  ulgę  w  opłatach  za  śmieci  oraz,  co  jest  ważniejsze  zdaniem  pana  radnego,
zmniejszy  ilość  oddawanych  śmieci.  Należy  pamiętać  o  tym,  że  miejsca  i  pojemność
wysypisk jest  ograniczona, po co więc zajmować miejsca tymi odpadami,  które dadzą się
skompostować  i  służyć  jako  dobry  nawóz.  W  wielu  gminach  kompostowanie  jest
preferowane  i  mieszkańcy  mają  ulgi  w  opłacie  za  śmieci.  Na  częstotliwość  oddawania



7

odpadów nie mamy wpływu, bo jest narzucona przez ustawodawcę, ale na co mamy wpływ,
to powinniśmy to wykorzystać. 
Jeśli chodzi o opłaty to byłoby bardzo dobrą sprawą abyśmy nie obciążali budżetu gminy
śmieciami, ale zapewne większość gmin dokłada do śmieci. Jeśli jednak będziemy stosowali
takie zachęty w sprawie zmniejszenia ilości śmieci, to też będzie to argument w przetargu  
z  firma  odbierającą  śmieci.  Pan  radny  stwierdził,  że  nie  powinniśmy podnosić  opłaty  za
śmieci.  Część ludzi, zwłaszcza osób starszych, z racji zwiększenia częstotliwości wywozu
śmieci będzie oddawała puste pojemniki.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał czy jest dużym problemem wysyłanie smsów przez
gminę. Mieszkańcy pytają dlaczego nie otrzymują różnych informacji, np. na temat wyłączeń
światła czy zmiany lokalu wyborczego z remizy OSP  na szkołę

Pan  Wójt odpowiedział,  że  mimo  zachęt  tylko  300  osób  z  2400  mieszkańców  gminy
wyraziło zgodę na otrzymywanie wiadomości sms i udostępniło numery telefonów.

Pan Tadeusz Szeweluk – były dyrektor ZGK odniósł się do sprawy zbierania bioodpadów.
Ustawa  obligatoryjnie  zobowiązuje  do  zbierania  bioodpadów,  nawet  jeśli  będą
kompostowniki.  My  płacimy  przede  wszystkim  za  kurs,  samochód  i  tak  będzie  musiał
zrealizować przewidzianą trasę,  bez względu na to czy będą tam bioodpady czy nie.  Pan
Szeweluk stwierdził, że jest za zakładaniem kompostowników, sam ma ich dwa ale na tym
akurat się nie zaoszczędzi.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zauważył,  że  jeżeli  będziemy  preferowali  zakładanie
kompostowników,  to  zmniejszy  się  ilość  kursów  i  możemy  w  ten  sposób  negocjować  
z odbiorcą koszty wywozu śmieci. Na pewno nie stanie się to od jutro, ale z czasem tak.
Będzie  to  argument  do  negocjowania  kosztów  wywozu.  Przytoczył  ustawowe  zapisy
dotyczące zwolnień mieszkańców z części kosztów wywozu śmieci w przypadku posiadania
kompostownika.  Powinniśmy  również  uświadomić  mieszkańców  że  opłaca  się  zakładać
kompostowniki.

Pan  radny  Kamil  Zalewski  stwierdził,  że  prawie  500  osób  w  gminie  nie  jest  objęte
systemem odbioru odpadów. Mamy 2400 mieszkańców, a deklaracje złożyło tylko 1921 osób.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że te 500 osób to są osoby nie mieszkające na terenie
naszej gminy – ucząca się młodzież, osoby które wyjechały z gminy, w tym za granicę, itp.

Pan radny Kamil Zalewski zauważył, że również wiele osób przyjeżdża do gminy, powinny
płacić za śmieci a nie płacą. System nie wyłapuje tych ludzi i zanim zaczniemy zwiększać
opłaty  za  śmieci  powinniśmy  zreformować  system.  Wg.  wyliczeń  Pana  radnego  nie
zadeklarowanych w systemie 500 osób stanowi 25 % płacących, co daje 60 tys. zł. opłat za
śmieci,  które  nie  wpływają  do  budżetu  gminy.  Oprócz  tego  są  jeszcze  osoby  które
przyjeżdżają na wypoczynek do gminy, są ośrodki, itp. To powinno być sprawdzane.

Pan Sekretarz Gminy – system obejmuje osoby fizyczne,  osoby prowadzące działalność
gospodarczą działają na innej zasadzie – podpisują umowy bezpośrednio z przedsiębiorstwem
komunalnym. To się  dzieje poza naszym systemem, nas dotyczą wyłącznie osoby fizyczne.
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Pan  Wójt  poprosił  Pana  Tomasza  Gorochowicza  -  kierownika  Referatu  Infrastruktury  
i Rozwoju o wyjaśnienie czy ilość osób zadeklarowanych w systemie wpływa na cenę śmieci
i czy PUK w jakiś sposób negocjuje z gminą cenę za wywóz śmieci. Od jakich czynników jest
uzależniona ich cena?

Pan Tomasz Gorochowicz -  system jest dość skomplikowany i nie da się przewidzieć jak to
zadziała  w  kolejnym  roku.  Ogłaszając  przetarg  na  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów
przedstawiamy dane, które już zaistniały –  liczbę osób które złożyły deklaracje (do obecnego
przetargu wzięto dane z sierpnia br. w liczbie 1921 osób), masę odpadów które powstają (za
okres poprzedni),  liczbę tras i  na tej  podstawie potencjalni wykonawcy składają ofertę na
odbiór i zagospodarowanie odpadów. Samochody z Hajnówki kilkanaście razy w miesiącu
muszą przyjechać (ok.11) odebrać odpady i zawieźć je do miejsca składowania w Hajnówce.
To składowanie kosztuje, np. do tej pory było to poniżej 200 zł. za tonę, w następnym roku
będą kosztowały powyżej 300 zł. za tonę. Wszystkie te uwarunkowania przedsiębiorca bierze
pod uwagę. Z tej ilości odpadów które wytwarzamy, do składowania trafia coraz mniej, bo
takie  są  założenia  polityki  ekologicznej  państwa.  W  odniesieniu  do  roku  1995,  kiedy
wszystkie  gminy musiały  pokazać  ile  wytwarzają  odpadów,  są  obecnie  obliczane  stopnie
redukcji wszelkich odpadów, w tym składowanych na składowiskach, gdzie zmniejszenie jest
już  o  75  %.  Jednocześnie  każda  gmina  musi  się  wykazać  osiągnięciem  odpowiedniego
poziomu  odzysku  i  recyklingu  innych  odpadów  –  szkła,  plastików,  metalu  i  odpadów
budowlanych. Tymi wskaźnikami trzeba się wykazywać i składać sprawozdania do Urzędu
Marszałkowskiego. Do tej pory zakład odbierający odpady rozliczał się z gminą ryczałtowo,
kwotę wynikłą z przetargu dzielono na 12 miesięcy  i co miesiąc wystawiano nam fakturę. Od
przyszłego  roku  będą  nieco  inne  regulacje,  z  zakładem  odbierającym  odpady  będziemy
rozliczać się wg oddanych ilości śmieci (ton, kilogramów). Jak to zadziała nie wiemy, może
być to kwota większa lub mniejsza niż z przetargu. To zależy od kalkulacji  sporządzonej
przez  PUK.  System odnosi  się  do  osoby  mieszkającej  w  gminie  i  nie  ma  znaczenia  ile
wytworzy  ona  odpadów,  płaci  się  za  osobę.  Gminy  wybierając  system opłaty  za  odpady
dostosowują to do warunków najbardziej odpowiednich i możliwych do zastosowania w danej
gminie. U nas ustalono stawkę od mieszkańca, można jeszcze ustalić w zależności od ilości
zużytej wody z danej nieruchomości lub od powierzchni lokalu mieszkalnego.

Pan Przewodniczący Rady zapytał kiedy ostatnio była weryfikacja deklaracji śmieciowych.

Pan Gorochowicz odpowiedział, że deklaracje weryfikowane są na bieżąco. Ilość deklaracji
jest  płynna,  na  bieżąco reagujemy na  zgłoszenia.  W okresie  zimowym zdecydowanie  się
zmniejsza, bo gro osób, zwłaszcza starszych, wyjeżdżą do dzieci składa deklaracje zerowe.
Wiosną, po powrocie, znowu deklarują płacenie. Podobna sytuacja jest z tzw. letnikami.
W systemie istnieją osoby zamieszkałe, nie zameldowane, wyłączone są osoby uczące się czy
studiujące  poza  gminą,  osoby  przebywające  za  granicą.  Te  osoby  nie  są  uwidocznione  
w naszym systemie i stąd istnieje różnica między ilością osób zameldowanych a ilością osób
uwidocznionych  w  systemie.  Pan  kierownik  stwierdził,  że  nie  jest  prostą  sprawą
przeprowadzenie weryfikacji osób zamieszkałych i sprawdzenia, czy w danym domu mieszka
tyle osób, ile zadeklarowano.

Pan radny Kamil Zalewski zaproponował aby robić to w oparciu o zużytą wodę. Jeśli jest
pobór wody w danym domu, to oznacza, że ktoś tam zamieszkuje.
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Pan Tomasz Gorochowicz odpowiedział, że nie może to być wiarygodne, ponieważ można
się tłumaczyć przyjazdem na weekend i podlewaniem ogrodu. Przyjeżdżający na weekend
często się tłumaczą tym, że zabieraj ą ze sobą wyprodukowane w trakcie pobytu śmieci. 

Na propozycję  Pana Przewodniczącego Rady aby  przy  weryfikacji  korzystać  z  pomocy
naszych sołtysów, którzy  wiedzą  kto  przebywa na terenie  ich sołectwa Pan Gorochowicz
odpowiedział, że tak to odbywa się na bieżąco.

Pan  Leszek  Karbowski zacytował  zapisy  ustawowe  dotyczące  domków  letniskowych  
i nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił, że na terenie gminy jest może 10 domów letniskowych,
wszystkie domy pozostałe są domami mieszkalnymi, całorocznymi, gdzie zastosowanie tego
przepisu nie byłoby możliwe.

Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana Wójta o przedstawienie swojej propozycji ceny
śmieci.

Pan Wójt podał kwotę 16 zł. od osoby.

(po przerwie)

Pan Sekretarz Gminy przekazał informację o nazwie Stowarzyszenia  ISWIM, oznacza ono
w jęz. polskim pływam. Stowarzyszenie ma siedzibę w miejscowości Adamowo, zajmuje się
organizacją  zawodów  pływackich.  Biuro  mieści  się  w  Białymstoku.  Na   terenie  Gminy
Mielnik Stowarzyszenie nie organizowało żadnych zawodów.

Pan  Przewodniczący  Rady zgłosił  wniosek  w  sprawie  cofnięcia  do  wspólnych  komisji
projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami
komunalnymi i  ustalenia  stawki tej  opłaty oraz  ustalenia  stawki opłaty podwyższonej  dla
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. Do czasu  posiedzenia komisji należy
dokonać  próby  weryfikacji  deklaracji  śmieciowych  i  wtedy  radni  podjęliby  decyzję.  Pan
Przewodniczący stwierdził, że nie ma co liczyć na to, że znajdzie się ktoś inny do usuwania
śmieci. Ogłoszono dwa przetargi na wywóz śmieci i w każdym startował tylko PUK.

Pan Wójt poinformował, że umowę z PUK mamy do końca br. Jeśli nie podpiszemy nowej,
to kto nam w styczniu wywiezie śmieci ?

Pan  radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  w  uchwale  powinny  zostać  uwzględnione
kompostowniki.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że tak się nie da, ponieważ kompostowniki muszą być
zawarte w Regulaminie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że należy poprawić Regulamin.

Pan radny Zdzisław Szarek poprosił o  przegłosowanie jego wniosku w sprawie skrócenia
czasu palenia się oświetlenia ulicznego w gminach.
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Mieszkańcy Gminy obecni na sesji poproszeni przez Pana Wójta o wyrażenie opinii na ten
temat negatywnie wypowiedzieli w sprawie skrócenia czasu palenia się światła ulicznego  
(3 osoby).

Pan  radny  Kamil  Zalewski  podał  przykłady  kradzieży  w  Gminie  Nurzec  Stacja,  które
zdarzyły się przy braku oświetlenia ulicznego.

Pan Sekretarz Gminy odniósł się do wniosku zgłoszonego przez Pana Przewodniczącego.
Stwierdził, że przetarg na wywóz śmieci został rozstrzygnięty i odraczanie na trzy tygodnie
sprawy podjęcia uchwały nic nie zmieni.  Pan Wójt zgłosił  swoją propozycję,  radni  mogą
zgłaszać swoje i należy to przegłosować.

Pan radny Kamil Zalewski zaproponował aby w styczniu pozostała dotychczasowa stawka
za śmieci, zostanie podpisana umowa z PUK a za miesiąc możemy uchwalić nowa stawkę.

Pan radny Zdzisław Szarek zaproponował aby odłożyć w czasie podjęcie uchwały i w tym
czasie przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami, np. w formie SMS.

Pan radny Jerzy Weremjewicz stwierdził, że w całej Polce podnoszone są ceny za śmieci,
tak samo w naszej gminie należy je podnieść. Trzeba zdecydować o jaką kwotę podnieść, bo
odkładanie w czasie nic nie da.

Pan radny Leszek Karbowski – przetarg jest  rozstrzygnięty,  nie ma zagrożenia wywozu
śmieci. Stroną do podpisania umowy jest Wójt i PUK.  Drugim tematem jest temat związany
z mieszkańcami i stawką. Jest to odrębny temat. Niezależnie od tego jak będzie, to gmina
musi zapłacić dla PUK-u za wywóz.

Pani Skarbnik Gminy – wielkość stawki za śmieci ma wpływ na budżet gminy. W projekcie
budżetu nie było wystarczającej  kwoty, która pozwoliłaby Wójtowi podpisać umowę z PUK.
Jeśli  radni  zaakceptują  autopoprawki do budżetu i  zabezpieczenie brakujących pieniędzy  
z wolnych  środków, to wtedy Wójt będzie mógł podpisać umowę i wywóz śmieci w styczniu
2020 roku nie będzie zagrożony.

Pan  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  wniosek  w  sprawie przesunięcia  na
styczeń  2020  r.  podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za
zagospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki
opłaty podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

Za wnioskiem było 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.
(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 9.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Mielnik na rok 2020.
Budżet, w stosunku do projektu z listopada 2019r., uwzględnia wniesione przez Pana Wójta
autopoprawki.
Pani  Skarbnik  przedstawiła  również  uchwałę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
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w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Mielnik  na 2020 r.
oraz o możliwości  sfinansowania  przewidzianego w nim deficytu budżetowego.

(w zał. na str.................prot.)

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  przedstawił  opinię  Komisji  w
sprawie budżetu gminy na rok 2020. Opinia jest pozytywna.

(w zał. na str.................prot.)

Przewodniczący  Komisji  ds.  Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich
poinformował, że Komisja nie  wyraziła swojej opinii, ponieważ część opisowa do budżetu
była bardzo lakoniczna, odesłano budżet do poprawy. Komisja otrzymała poprawioną część
opisową  budżetu,  bardziej  uszczegółowioną,  z  której  można  wyczytać  znacznie  więcej.
Komisja ma jednak dalsze uwagi do tej części opisowej, bo w niektórych miejscach jest ona
potraktowana bardzo ogólnikowo. W trakcie dyskusji będą padały wnioski do budżetu.

(w zał. na str              prot.)

Przewodniczący  Komisji  ds.  Finansowo-Budżetowej  przedstawił  opinię  Komisji  
w sprawie projektu budżetu na 2020 rok. Opinia jest pozytywna.

(w zał. na str.................prot.)
Pan Przewodniczący Komisji zgłosił wniosek aby uchwalenie budżetu na rok 2020 przenieść
na styczeń 2020 roku. Jest to związane z nie uchwaleniem ceny za wywóz śmieci, nie wiemy
ile na ten cel ująć pieniędzy. Pan Wójt nie poszukał oszczędności w swoich jednostkach, na
co Komisja  wskazywała  w opinii.  Do sesji  w styczniu Pan Wójt  powinien zmobilizować
swoje jednostki do znalezienia takich oszczędności, co wpłynie na wysokość opłaty za śmieci
ponoszonej przez mieszkańców.

Pan radny Kamil Zalewski stwierdził, że jeżeli Rada Gminy nie uchwali budżetu, to nie ma
możliwości podpisania umowy na odbiór śmieci i na transport gminny.

Pan radny Leszek Karbowski –  projekt  budżetu traktowany jest  jako tzw.  prowizorium
budżetowe i dzięki temu Wójt ma możliwość działania na tym prowizorium.

Pani  Skarbnik  Gminy wyjaśniła,  że  nie  istnieje  pojęcie  prowizorium  budżetowego  
w odniesieniu  do  projektu  budżetu  gminy.  W projekcie  budżetu  z  listopada  2019  r.  jest
zaplanowana zbyt mała kwota na wywóz śmieci i na transport gminny. Wprowadzone przez
Pana  Wójta  autopoprawki  do  projektu  budżetu  zwiększają  środki  na  ten  cel  i  są  ujęte  
w uchwale budżetowej. Nie podjęcie tej uchwały uniemożliwi podpisanie umów. 
Pani Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień na zapytania Pana radnego Leszka Karbowskiego
dotyczące działu 750- administracja publiczna (wynagrodzenia sołtysów – ok. 18 tys.zł., koszt
transmisji  sesji  –  ok.10  tys.zl.,  urlop  macierzyński  pracownika,  zakup  materiałów  
i wyposażenia – 75 tys.zł.).

Pan radny Jerzy Weremjewicz  zapytał czy na etapie konstruowania budżetu można było
przychodzić do gminy i dyskutować na te tematy. 

Pan Wójt i Pani Skarbnik odpowiedzieli twierdząco.
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Wobec  pewnych  wątpliwości  Pana  radnego  Karbowskiego  Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  
w samorządach nie planuje się na kartki i długopisy tyle i tyle, to nie jest budżet zadaniowy
jak  w  administracji  państwowej.  Po  zakończeniu  roku  budżetowego  będzie  możliwość
szczegółowego wykazania ile na co wydano, na etapie planowania nie ma takiej możliwości. 
Odpowiedź  Pani  Skarbnik  nie  zadowoliła  Pana  radnego  Karbowskiego.  Zapytał  o  zakup
energii elektrycznej w szkole, przedszkolu i żłobku – jak to jest rozliczane.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że energię planuje się oddzielnie w każdej jednostce, ponieważ jest
to potrzebne do wyliczenia np. opłaty za pobyt w przedszkolu czy żłobku. Licznik jest jeden,
oddzielny jest licznik dla żłobka. Rozliczenie energii robi się wskaźnikiem powierzchni, żeby
przyporządkować energię do poszczególnych jednostek.
Pani  Skarbnik  poprosiła  radnych  o  zwrócenie  uwagi  na  wydatki  roku  2019  i  planowane
wydatki w 2020 roku z czego wynika,  że wydatki na rok 2020 nie są przeszacowane, są
porównywalne, na poziomie roku 2019. 

Pan  radny  Leszek  Karbowski zwrócił  uwagę  na  istniejące,  jego  zdaniem,  niejasności  
w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jednostki kultury dostają dotację i samodzielnie uchwalają
plan finansowo. Zabranie z uchwały uprawnień dla kierowników tych jednostek niczego nie
zmieni. Kierownicy instytucji kultury oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej dalej będą mogli
sami dysponować swoim budżetem. Pani Skarbnik poinformował, że do końca marca zostanie
wykonane sprawozdanie z realizacji budżetu za 2019 rok i radni będą mogli porównać to  
z planem na 2020 rok.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała jak jest w sytuacji kiedy dziecko z innego terenu chodzi
do naszego żłobka.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest ustalona odpłatność za żłobek w jednej wysokości  
i  rodzice  pokrywają  część  kosztów.  Nie  ma  zróżnicowania  w  odpłatności  za  żłobek  
w zależności od miejsca zamieszkania dziecka. Taką uchwał podjęła poprzednia Rada Gminy.
Żłobek nie jest placówka oświatową, jest placówką opiekuńczą.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał czy przy opracowywaniu budżetu Gminy na rok
2020 pamiętano o opracowaniu Pana W.S dotyczącym wydatków i  zatrudnienia w naszej
gminie i w sąsiadujących gminach. Często, przy różnych okazjach, posiłkujemy się różnymi
opłatami z okolicznych gmin.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  opracowując  budżet  Gminy  Mielnik  nie  odnosiliśmy  się  do
innych  gmin,  punktem  odniesienia  były  plany  budżetowe  jednostek  organizacyjnych.
Opłatami z innych gmin posiłkowaliśmy się przy omawianiu cen za śmieci i przy ustalaniu
podatków.

Pani Skarbnik Gminy – do projektu budżetu braliśmy stan zatrudnienia z października 2019
r.,  nie planowaliśmy żadnych podwyżek. Są zaplanowane 4 odprawy emerytalne (czterech
pracowników osiągnie wiek emerytalny). 

Pan Przewodniczący Rady zapytał o założenie wyniku roku 2020 na minusie w Zakładzie
Gospodarki Komunalnej.
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak ZGK zaplanował i trudno jest jej się do tego odnieść.
Koniec bieżącego roku w ZGK jest  zaplanowany na plus, jak to będzie naprawdę pokażą
sprawozdania ze stycznia 2020 roku. Niepokój może budzić jeśli dwa lub trzy lata z rzędu
planowany jest minus, ale na razie nic takiego się nie dzieje. Na pytanie Pana radnego Toboty
czy Zakład może zapisać dowolny wynik minusowy Pani Skarbnik odpowiedziała, że wynik
ma być realny, co kwartał jest urealniany.

Pan  radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  nie  rozumie  jak  zakład  funkcjonujący  na
podstawie zleceń może mieć ujemny wynik. To oznacza, że jakieś zlecenie zostało wykonane
i nieopłacone lub stało się coś innego. Wiele osób tego nie rozumie i pyta.

Pani Skarbnik Gminy – ZGK jest powołany po to, aby wykonywać te zadania, które są
zadaniami własnymi gminy. ZGK działa jak przedsiębiorstwo i wynik jego zależy od wielu
czynników,  między  innymi  ilości  zatrudnionych  osób,  bo  wszędzie  największe  są  koszty
osobowe. Na nie najlepszą kondycję ZGK wpłynął brak zimy i śniegu, przez co ZGK nie
zarobił na odśnieżaniu dróg powiatowych. 

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że na brak pieniędzy w ZGK ma wpływ nie podnoszenie
cen  za  ścieki  i  wodę.  Rosną  ceny  paliwa,  energii,  od  przyszłego  roku  wzrasta  płaca
minimalna, to wszystko przekłada się na kondycję Zakładu.

Rada Gminy 7 głosami za, przy 6 głosach wstrzymujących się i 2 przeciw, podjęła
uchwałę nr XIII/87/19 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2020.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 10.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030 oraz uchwałę składu orzekającego
RIO w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str.................prot.)

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

W związku z błędnym wskazaniem systemu do głosowania Pan Przewodniczący unieważnił
głosowanie nad uchwałą i zdecydował o jego powtórzeniu.

Rada Gminy 9 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się i 2 przeciw, podjęła
uchwałę  nr  XIII/88/19 w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str.................prot.)
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Do punktu 11.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały projekt  uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za
pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/89/19
w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i
mieszkaniach chronionych..

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 12.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy
Mielnik  do  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Siemiatycze  oraz  Gminą
Nurzec Stacja w sprawie powierzenia realizacji zadań w zakresie prowadzenia publicznego
transportu zbiorowego na obszarze gmin Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.
Na  pytanie  Pana  radnego  Jarosława  Selwestrowicza czy  wymienione  w  porozumieniu
gminy dołożą się finansowo do transportu Pan Sekretarz odpowiedział,że inne samorządy nie
dofinansują transportu zbiorowego.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  20  grudnia  2019  roku  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Mielnik do zawarcia
porozumienia międzygminnego z Gminą Siemiatycze oraz Gminą Nurzec Stacja w sprawie
powierzenia realizacji zadań w zakresie prowadzenia publicznego transportu zbiorowego na
obszarze gmin Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu, podjęła uchwałę nr XIII/90/19
w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Mielnik do zawarcia porozumienia międzygminnego 
z Gminą Siemiatycze oraz Gminą Nurzec Stacja  w sprawie powierzenia realizacji  zadań  
w  zakresie  prowadzenia  publicznego  transportu  zbiorowego  na  obszarze  gmin  Mielnik,
Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 13.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy
Mielnik  do  realizacji  Programu  Ministerstwa   Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  pn.
„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/91/19
w sprawie przystąpienia  Gminy Mielnik do realizacji Programu Ministerstwa  Rodziny, Pracy
i Polityki Społecznej pn. „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.

(w zał. na str.................prot.)
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Do punktu 14.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady
Gminy Mielnik na 2020 rok.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/92/19
w sprawie planu pracy Rady Gminy Mielnik na 2020 rok.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 15.

Pan  radny  Jerzy  Weremjewicz -  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego
poinformował, że plan pracy Komisji na 2020 rok jest taki sam jak w roku 2019.( plan pracy
Komisji na 2020 r. ujęty jest w protokole Nr 20/19 z posiedzenia Komisji w dniu 4 grudnia
2019r.)

Pan  radny  Kazimierz  Tobota -   Przewodniczący  Komisji  Finansowo-Budżetowej
przedstawił plan pracy Komisji na 2020 rok:

I kwartał
1. Informacje  i  analiza  kosztów  poniesionych  na  inwestycje  i  remonty  w  2019r.  

i informacja z pozyskiwania środków z zewnątrz i ich wykorzystania.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
3. Sprawy różne.

II kwartał
1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019.
2. Informacje Skarbnika Gminy - kredyty, pożyczki, zadłużenie.
3. Rozpatrzenie informacji z realizacji zadań i wykonania budżetów Gminnego Ośrodka

Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019r.
4. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2020r. i analiza kosztów za 2019r.
5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
6. Sprawy różne.

III kwartał
1. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020r.
2. Ocena funkcjonowania Zespołu Szkół – analiza kosztów.
3. Ocena  funkcjonowania  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej,  wykorzystanie  dotacji  

z budżetu gminy.
4. Analiza budżetu straży pożarnych.
5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
6. Sprawy różne.

IV kwartał
1. Opiniowanie stawek podatkowych na 2021rok.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy oraz autopoprawek do budżetu gminy na rok

2021r.
3. Analiza wykonania wybranych inwestycji gminnych.
4. Opracowanie planu pracy komisji na 2021 rok.
5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy
6. Sprawy różne.
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Pan radny Leszek Karbowski – Przewodniczący Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych
i Obywatelskich przedstawił plan pracy Komisji na 2020 rok:

I kwartał 2020 r.
1. Opiniowanie programów działania na rok 2020:

• Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku;
• propozycje GOKSiR na ferie zimowe dla dzieci i młodzieży;
• Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku;
• propozycje GBP na ferie zimowe.

2. Informacje Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia o funkcjonowaniu w roku 2019 
i planowanych działaniach w zakresie profilaktyki zdrowotnej na rok 2020,

3. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2019 i planach na
2020 rok (sukcesy i problemy).

4. Analiza i opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
5. Sprawy różne.

II kwartał 2020 r.
1. Analiza  struktury  placówek  oświatowych  i  opiekuńczych  na  terenie  Gminy

działających w 2020 r.
2. Opiniowanie założeń organizacyjnych placówek oświatowych i opiekuńczych na rok

2019/2020.
3. Organizacja odpoczynku letniego dla dzieci i młodzieży – szkoła, GOKSiR.
4. Przygotowanie Gminy do sezonu turystycznego w zakresie czystości i porządku oraz

bazy turystycznej na terenie Gminy. Promocja Gminy.
5. Analiza i opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
6. Sprawy różne.

III kwartał 2020 r.
1. Ocena przebiegu imprez – „Dni Mielnika”,  Muzyczne Dialogi nad Bugiem”, „Noc

kabaretowa”, „Chopin nad Bugiem”.
2. Ocena przebiegu sezonu turystycznego w Gminie.
3. Informacja o stanie i działalności OSP na terenie Gminy.
4. Działalność Gminy w zakresie ochrony środowiska i przyrody. Obszary podlegające

ochronie.
5. Analiza i opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
6. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2020 r.
1. Informacja  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  o  pracy  w  zakresie  pomocy

społecznej i aktywizacji lokalnego rynku pracy. Potrzeby a możliwości.
2. Analiza działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
3. Opiniowanie projektu budżetu na 2021 r.
4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za rok 2020 i planu pracy na rok

2021.
5. Analiza i opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
6. Sprawy bieżące.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan
pracy Komisji na 2020 rok:

I półrocze
1. Analiza wykonania zadania w zakresie krzewienia sportu w Gminie Mielnik wraz  
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z kontrolą wydatków jedynego wyłonionego podmiotu (MKS Mielnik).
2. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  realizacji  budżetu  gminy  za  rok  2019  wraz  

z  opiniowaniem przez  RIO  oraz  przedstawienie  wniosku  w  sprawie  absolutorium
Wójtowi Gminy.

3. Kontrola  wydatków  na  transport  zbiorowy  oraz  ocena  stopnia  wykorzystania
organizowanych przejazdów.

4. Kontrola  ściągalności  podatków i  opłat  lokalnych  za  2019  rok  (w  tym opłaty  za
gospodarowanie odpadami).

5. Kontrola  realizacji  harmonogramu  spłat  pożyczek  i  kredytów  zaciągniętych  przez
Gminę.

II półrocze
1. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze.
2. Ocena stopnia wykorzystania środków Funduszu Sołeckiego na rok 2020.
3. Informacja na temat wydatków na utrzymanie świetlic wiejskich (opłaty za energię,

koszty remontów, wpływy z wynajmu).
4. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy.
5. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.

W tracie bieżącego roku harmonogram pracy Komisji Rewizyjnej może być korygowany  
w miarę zaistniałych potrzeb.

Pan radny Kamil Zalewski zgłosił uwagę aby z każdego samodzielnego posiedzenia komisji
na najbliższej sesji były przedstawiane wnioski.

Pan Jerzy Weremjewicz zauważył, że komisje powinny być zwoływane w konkretnym celu.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził,  że  aby ograniczyć koszty posiedzeń komisje  będą
zwoływane racjonalne,  przy zbliżonej tematyce posiedzenia będą łączone.  Nic nie stoi  na
przeszkodzie  aby  komisja  która  chce  odbyć  samodzielne  posiedzenie  spotkała  się  po
wspólnym posiedzeniu lub wcześniej.

Pan radny Leszek Karbowski - jeżeli plany komisji zostaną zatwierdzone, to komisja chcąc
zrealizować  swój  plan  działania  musi  się  spotkać.  Każda  z  tych  komisji  ma  jakiś  swój
wycinek tematyczny do załatwienia i często nie pokrywa się to z tematyką innych  komisji.
Pan radny za słuszną uznał uwagę Pana radnego Zalewskiego aby wnioski pokomisyjne były
przedstawiane na sesji.

Do punktu 16.

Pan  Wójt przedstawił  informację  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku  
o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego.
Za całość akcji zimowej odpowiedzialny jest dyrektor Pan Mariusz Wielogórski.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 17.

Pan dyrektor GOKSiR przedstawił ocenę działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 
i Rekreacji w Mielniku w mijającym sezonie.

(w zał. na str.................prot.)
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Pan radny Witold Pawluczuk przedstawił stanowisko Zarządu Wspólnoty Gruntowej Wsi
Sutno w sprawie przekazania środków na remont budynku zaplecza sportowego w Mielniku.
Wysokość przekazanych środków – 2000,00 zł.

Pan  Wójt podziękował  Wspólnocie  w  Sutnie,  innym  wspólnotom  oraz  wszystkim
darczyńcom, którzy przekazali środki na rzecz remontu zaplecza sportowego..

Do punktu 18.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z poprzedniej
sesji.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 19.

Pan Stanisław Drozdowski – sołtys Sołectwa Wajków zgłosił potrzebę przycięcia gałęzi na
drodze do Sutna  i drugiej drogi w Wajkowie.

Pan W.S mieszkaniec Mielnika
Wyraził ubolewanie, że w budżecie na rok 2020 nie uwzględniono oszczędności o które Pan
W.S. zwracał się wcześniej w swoim piśmie. Główną przyczyną braku środków wg pana W.S
jest duża ilość etatów i rozbudowana administracja. U nas w kulturze jest ok. 20 etatów,  
a w innych miastach i gminach naszego powiatu jest trzy razy mniej. U nas na kulturę idzie 
o milion złotych więcej niż w Gminie Siemiatycze czy w Drohiczynie i jest to związane  
z ilością etatów. Podobnie jest w Urzędzie Gminy, gdzie zadania są bardzo rozdrobnione na
poszczególne etaty, czego nie ma w innych gminach, gdzie etaty są łączone.
Te etaty zostały po poprzednich wyborach, wybrany wójt po każdych wygranych wyborach
spłacał dług wdzięczności dla wyborców zatrudniając nowych ludzi. Radni  i Wójt nie tak
dawno w kampanii obiecali, że to się musi w naszej gminie zmienić. Po roku zapomniano  
o obietnicach, radni zostali wchłonięci w machinę urzędniczą i stanowią jedność.
Pan W.S wskazał na zły stan dróg dojazdowych do pól, trudności w poruszaniu się sprzętem
rolniczym  i  niemożność  dojechania  do  niektórych  działek.  Poinformował,  że  kiedy  był
radnym, to wnioskował o niektóre drogi w Mielniku i były one wyczyszczone. Po kilku latach
drogi te znowu zarosły. Jeśli oczyszczania nie robi się sukcesywnie, to ten stan się pogłębia
Ciekawym  rozwiązaniem  jest  czyszczenie  dróg  w  Nadleśnictwie,  gdzie  mają  do  tego
odpowiednią maszynę. Należy zrobić coś dla rolników, ważni są nie tylko emeryci i dzieci,
ale i ci, którzy orzą ziemię. Pan W.S przekazał dla radnych pismo w sprawie oczyszczenia
dróg dojazdowych wraz z ich wykazem.

Pan radny Jerzy Weremjewicz poparł wniosek Pana W.S w sprawie odkrzaczenia dróg.

Pan Wójt Gminy poinformował, że nowy dyrektor ZGK będzie miał za zadanie zająć się
tymi drogami, będzie to jego jednym z większych wyzwań. Na pewno trzeba to zrobić, Pan
Wójt wiele razy prosił ustępującego dyrektora o wykonanie tych prac, ale jak widać pozostało
to bez echa. Miejmy nadzieję że nowy dyrektor sprosta zadaniu i prace te zostaną wykonane
w I półroczu 2020 roku.
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Pan  Przewodniczący  Rady zapewnił,  że  zaprosi  Pana  dyrektora  Wielogórskiego  do
Nadleśnictwa  i pokaże maszynę do czyszczeniu dróg. Zaprosi również radnych do obejrzenia
pracy tej maszyny.

Pan  Tomasz  Gorochowicz –  kierownik  Referatu  Infrastruktury  i  Rozwoju  przedstawił
informację dotyczącą instalacji fotowoltaicznej.  Jest ogłoszony nabór wniosków, 9 stycznia
2020 r. w GOKSiR Mielnik odbędzie się spotkanie informacyjne w tej sprawie.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz  zapytał,  czy  prawdą  jest,  że  z  racji  dużego
zainteresowania  fotowoltaiką,  okres  oczekiwania  na  realizację  przez  wiarygodną  firmę
wynosi około 2 lat.

Pan Tomasz Gorochowicz odpowiedział, że jeśli projekty te będą skumulowane w naszym
województwie i w innych województwach, to taka sytuacja może nastąpić.

Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady złożyli obecnym na sesji życzenia noworoczne
 i świąteczne (dla osób świętujących w styczniu).

Do punktu 21.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XII  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


